
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

TIRSDAG DEN 13. SEPTEMBER KL. 17.00-19.00 
PÅ SØNDRE SKOLE 

 
 
 
 
 
 
 
Deltagere: 
 
Tanja Pedersen  Anne Mette Schilling Schubart   
Per Søndergaard Mathiesen Dennis Okkerholm 
Gitte Hedegaard Jensen  Ann-Britt Kjær 
Louise Vraa Olesen  Lene Lundsberg   
Jakob Damgaard   Lilli Lindberg Larsen 
Iben Ellehauge (Formand)  Bastian Fiil Kristensen 9.C  
Jan Stigaard   Thilde Kildsgaard Bach 9.B  
Isabella S. Michaelsen10E1 Arne Omar Sørensen 

 
   
     
 
 
Inviterede:  
 
Afbud: Gitte, Bastian, Lene og Jakob 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 9 - 16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   



 

 

 
 
 
 

Dagsorden: 
 

9. Velkommen (Iben, OS) 5 minutter 
Velkommen til og status i forhold til nyvalgte medlemmer 
 

10. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
 

11. MF10 kommende skoleår (LU) 15 minutter 
Lene følger op på drøftelserne fra sidste år, og viser det, vi regner med at tilbyde kommende 
skoleår. 
Mål for punktet er at sikre, at den nye skolebestyrelse er med på vores udbud af fag med mere 
næste år. (Bilag udleveres på mødet) 
 
Jan fortalte I Lenes fravær om vores planer for kommende skoleår i 10. klasse. 
Det er vigtigt allerede nu, da vi går ud og reklamerer for MF10 på uddannelsesaftner m.m. allerede 
fra oktober 2022. 
Kommende år vil dog på mange måder afspejle dette skoleår. 
Jan gennemgik udbuddet af linjefag, valgfag og tilbudsfag. 
Det Maritime vil som muligt valgfag blive annonceret. Vi samarbejder lige nu med Ungdomsskolen, 
og måske kan der blive basis for en eller anden form for opstart af noget, der med tiden kan blive 
en Maritim linje. Men det er ikke noget, der kan annonceres pt. 
Bestyrelsen nikkede til de beskrevne planer og bakker op om skolens fokus på det Maritime.  
 

12. Ny afdelingsleder til MF10 og pædagogisk leder til skolen (OS) 15 minutter 
Der er lavet et opslag i samarbejde mellem bestyrelsesformand, ledelse og skolens tillidsvalgte. 
Vedhæftede viser opslag samt proces. (Bilag) 
Hvem vil gerne være med i et indstillingsudvalg? 
 
Omar gennemgik opslag og planen for ansættelse. 
I samtalerne deltager fra bestyrelsen: Iben Ellehauge, Ann-Britt Kjær (hvis hun kan) og Tanja 
Pedersen. Gitte som er fraværende i dag får også tilbuddet.….. 
 

13. Handleplan for mad og måltider (JST) 45 minutter 
”Alle dagtilbud, skoler og ungdomsskoletilbud har lokale handleplaner for maden og måltidet”.  
Deadline for lokal handleplan er uge 42. 
På Søndre Skole har der været tradition for, at drøfte vores salg af mad i Oasen og Cafeen med 
mellemrum, men vi har ikke haft en decideret handleplan. 
Mariagerfjord Kommune har udarbejdet en række retningslinjer. Skolen har lavet et oplæg der er 
indenfor rammerne og samtidig tager udgangspunkt i nuværende praksis på Søndre Skole og 
MF10. 
Bestyrelsen drøfter punktet med henblik på, at vi kan udfærdige en gældende Mad og måltidspolitik 
for skolen. (Se bilag) 
 
Indledningsvist kiggede vi på Søndre Skoles sortiment og vores madordningen med Kylling og Co. 
Jan fremlagde herefter et oplæg til en handleplan for mad og måltider på den samlede skole. 
 
 
Der var proces på mødet og bestyrelsen havde følgende input: 
Kage/frugtordning er OK, og lærere tilskynder til et fornuftigt niveau, hvis der aftales kageordning 
med klassen.  
Vi drøftede, om der er fysisk plads nok til at spise på Søndre. Ledelse, lærere og elever vurderede,  



 

 

 

 

at det er der i udgangspunktet. Men vi skal være opmærksomme og nysgerrige på, om der reelt set 
er behov for lidt flere pladser. 
Der er enighed om at stoppe med Kylling og Co. 
Bestyrelsen synes, der skal kigges efter noget lidt mere groft i det faste sortimentet. OK til 
Pizzasnegle, hvis de er lavet på groft brød. 
Med baggrund i input fik Jan mandat til at gøre handleplanen færdig. Den færdige udgave kommer 
på hjemmesiderne og sendes inden til bestyrelsen. 
Bestyrelsen synes, det virker lidt fjollet at bruge ordet lokalt i forhold til de ting, vi skal købe, når vi 
har indkøbsaftaler, hvor lokalt således kommer til at betyde fra Danmark.  
 

14. Opfølgning fra folkemødet (OS, Alle) 25 minutter 
Skolebestyrelsens medlemmer, der var med til folkemødet fortæller lidt om, hvad de har taget med 
derfra, og hvilke refleksioner de har fået i forhold til vores egen skole.  
Punktet har som mål, at være forløber til næste skolebestyrelsesmøde. 
På dette møde vil der være en status på skolens udviklingsområder, på vores fokus, styrker og 
udfordringer pt.  
Når et større billede er tegnet, vil vi næste gang snakke om, hvad bestyrelsen gerne vil have til 
drøftelse på kommende møder. 
 
Hvordan gør vi Søndre Skole og MF10 så attraktiv, at vi ikke komme til at stå i en situation med 
mangel på uddannede lærere? Hvordan fastholder de nye lærere? 
Andreas Ras havde input til det vigtige i at skabe gode miljøer på skolen. Det kunne give anledning 
til, at vi drøfter vores faglokaler på skolen. 
Det var også interessant med mere fokus på dannelse, og mindre fokus på test. 
Drengene klarer sig ikke helt så godt som pigerne fagligt, hvad kan vi gøre? 
 
 

15. Orientering (OS) 5 minutter 
Skolebestyrelsesmøder 2022/2023 
Investeringsønsker 2022 
 
Omar delte den nuværende ”ønskeseddel” rundt. Der vil også i år være et råderum til prioritering 
trods stigende energipriser. Dette skyldes primært, at vi ikke har brugt så mange penge i 
bygningsdriften på forbedringer, herudover er vi økonomisk set kommet godt igennem den store 
personalereduktion i foråret, og vi har, meget positivt, også set en større tilgang af elever på frit 
skolevalg, end Omar havde forventet.  
Bestyrelsen gav Omar mandat til at begynde at fortage nogle prioriteringer, vi drøfter økonomi og 
ønsker på næste møde.  
 
Vi får nye vinduer i Gammel Fløj. Disse betales fra en central konto. 
 

16. Eventuelt (Alle) 5 minutter 
 

Kommende møde: 12. oktober 2022 
 


